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BOMBÍ LATORRE

Molt il·lustres senyores i senyors acadèmics, 

Farmàcia, il·lustríssim degà de la facultat de Medi-
cina de la UAB, president de la societat Catalana de 
Transplantament, senyores i senyors,

-
tució amb aquest acte solemne d’inauguració.

En primer lloc  vull agrair i felicitar al prof.  Ga-
briel Ferrater i Pascual pel seu interessant discurs 

-
sibilitat de desenvolupar esser vius amb capacitat 
d’autoreproducció al mateix temps que les contro-

que ens planteja. 

També he de felicitar al Dr. Francesc Jané i Car-
rencà  que passa a la categoria d’acadèmic emèrit. 

doncs fa molts anys que el conec molt bé i se de la 
seva capacitat de treball.  Enguany es la primera 

relacionat amb l’edat després del període de trans-

Una altre felicitació ben merescuda s’ha de fer 
als premiats en la convocatòria del 2018 als que 
avui els hem donat el diploma corresponent. Feli-

-
ball.

Igualment agraeixo la presentació pel nostre se-
cretari general de la memòria per sort resumida i 
mes assequible i menys feixuga mitjançant les pro-

 

 
 
 
 

només comentaré alguna de les referències per la 
seva importància.

Malauradament com sempre hem de lamen-
tar la pèrdua de diversos companys que ens han 
deixat aquest darrer curs; els acadèmics correspo-
nents Drs. Josep Maria Capdevila, Antoni Conce-
llón, Felipe Durazo, Emilio Garcia, Teresa Gallart i 
Josep Maria Suñe. A tots ells els vam recordar de 

passat mes de novembre. El mes de desembre ens 
va deixar també el Dr. Josep Maria Sala i Xampeny 
membre del patronat de la nostra Fundació Pere 
Virgili des dels seus inicis, que mostrà sempre un 
gran esperit de col·laboració i servei. De tota ma-
nera hem començat molt malament el nou 2019 
doncs ens han deixat 3 companys i amics de gran 

Dr. Julio Vallejo Ruiloba i El Dr. Miquel Munar Ques. 
Des de aquí també un afectuós record a les seves 
famílies.

S’han incorporat 4 nous membres numeraris i 15 
acadèmics corresponents i de cara al proper any 
tenim 4 acadèmics numeraris pendents de fer el 
discurs d’entrada la Dra. Badimon i els drs. Clotet, 
Hervàs i Targarona i s’han convocat 4 noves places 
d’acadèmics numeraris, 10 de corresponents i un 
acadèmic d’honor.

-
-

-
manalment i a més d’alta qualitat i amb assistència 
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S’han realitzat amb tota normalitat les sessions 
d’entrada dels nous acadèmics, i les sessions per-
manents dels centenaris  i necrològiques. També ja 

i conferencies.

Em plau remarcar de forma especial, per la seva 
novetat,  la que es va fer conjuntament amb Far-
maindustria, com a Jornada sobre “Innovació In-
cremental dels Medicaments” coordinada pel Dr. 

-

com a compromís nostre envers la industria farma-
-

Va ser un encert també la que es va fer amb el 

nostra professió. 

laboració amb el MACBA i el CCCB. També es van 
presentar a casa nostra les conclusions de sanitat 

i Miquel Bruguera entre altres. Al setembre també 
hostatjarem una reunió de la Associació Europea 
dels Museus de Història de les Ciències Mèdiques..

-
versos mitjans com la TV3 amb un programa espe-
cial dedicat a la meteorologia i al nostre acadèmic 
Dr. Francesc Salvà i Campillo que en fou un pioner 
fa més de 200 anys. També a la TV Espanyola en un 
programa per commemorar el III Centenari del nai-

autor de la nostra seu.

una responsabilitat especial va ser el  XXè Congres 
Internacional d’Història de la Medicina Catalana 
celebrat a Vic el passat juny i que sota la presidèn-
cia del Dr. Miquel Ylla-Català va assolir un meritori 
èxit
de la seva formidable i feixuga tasca i de la dels co-

col·laboració de la Facultat de Medicina de la Uni-
versitat de Vic –Universitat Central de Catalunya i 
de la nostra secretaria. Moltes gràcies a tots ells.

es parlar de les obres de rehabilitació del nostre 

ha estat la caiguda del penell i els problemes en 

xarxa després d’un requeriment de l’Ajuntament. 
Finalment vàrem aconseguir que se’ns entregues 
el Pla Director promogut per la Diputació de Bar-
celona. Francament es un pla molt ben desenvolu-
pat, a mes de temporalitzat. En ell s’hi preveu un 
pressupost total per un milió i mig d’euros que crec 
massa ajustat, en el que s’hi assenyala una primera 
fase urgent avaluada en uns 100.000€. Després de 
converses amb la mateixa Diputació vàrem arribar 
a l’acord que ens subvencionarien amb 50.000€ 

vull agrair molt especialment dels Laboratoris Gri-
fols que ens ha subvencionat els altres 50.000. Per 
això esperem que en els propers mesos podrem 
començar. La primera de les actuacions prioritàri-

-
sisteix en l’adequació de la planta soterrani  on es 
conserva la biblioteca dels segles XV-XVIII, amb un 

-
cumentació recollida en aquest arxiu és documen-

-
zades per la RAMC al llarg de la seva història de 
quasi 250 anys. Per preparar el material darrera-
ment hem procedit al tractament dels llibres i do-
cuments a la neteja i desinfecció dels fongs. Aquest 
proper any l’haurem de dedicar gran part dels es-

precari doncs les ajudes dels departaments de Sa-

tant encara es mes d’agrair les col·laboracions del 
COMB i de la Fundació Uriach, i laboratoris Esteve 

-
ció voluntària dels mateixos acadèmics numeraris 
i corresponents i a altres mecenes que també ens 
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felicitar a l’empresa Sternalia per la feina ben feta 
-

tats que representen una  important entrada eco-
nòmica. Sense la col·laboració de tots ells ens seria 

-

Un procés que fa anys que portem en marxa es 
la digitalització del fons manuscrit del Arxiu Histò-

assenyalar que hem aprovat incorporar el nostre 
material a les col·leccions de la Memòria Digital de 
Catalunya (MDC) del Consorci de Serveis Universi-

públic en general. 

Des de la Junta de govern hem impulsat diver-
ses novetats. Una ha estat la creació de la Meda-
lla d’Honor de la RAMC per honorar a persones o 

-

Ja els hi avanço que aquest any també hem de 
començar a preparar unes importants celebracions 
de la nostra Historia doncs el proper 4 de maig del 

-
tució. Igualment el 2020 es compliran els 50 anys 
dels congressos d’història de la Medicina Catalana. 
Aquestes dues importants efemèrides mereixen 
donar-les una visualització especial ja que no son 
nomes importants per nosaltres si no per tota la 
societat catalana i en especial per l’agraïment a la 
tasca feta pels nostres avantpassats.

nostra intenció es obrir cada vegada mes la Reial 

sanitaris i incrementar el nombre d’assistents a les 

sessions i de forma especial un dels nostres reptes 
-
-

nents. A veure si ho millorem! 

En l’apartat dels agraïments vull fer esment  dels 
nostres col·laboradors Àngels Gallegos i Marc Xifró 

-
càcia al igual que a  Laura Pérez per la important 
tasca que està fent en la Biblioteca sota la coor-
dinació del Dr. Guerrero, molt especialment en la 
reordenació dels llibres i de la neteja del molt ma-
terial sense interès que ens ocupa un espai molt 
necessari per poder mantenir dignament el nostre 
patrimoni històric. 

Un agraïment també molt especial al Dr. Corbe-
lla i el seus equip de redacció per la imprescindible 
feina que fan per mantenir el nivell de la nostra Re-
vista de la RAMC i de  la Gimbernat.

-
catòria dels premis del 2019 que podran veure tots 
vostès  a la nostra web. 

Arcadi Gual.

I per acabar vull agrair també a tots els mem-
bres acadèmics numeraris i corresponents i altres 

que tenim com també a tots vostès per haver-nos 
acompanyat avui.

Moltes gràcies i els hi desitjo, un molt bon any 

Donem així per inaugurat el nostre any acadè-
mic.

Paraules del President


